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FESTA NACIONAL FRANCESA

El comissari andorrà Ben-
jamí Rascagneres va parti-
cipar dissabte passat en la 
tradicional des� lada de les 
tropes franceses pels Camps 
Elisis de París amb motiu de 
la festa nacional del país veí. 
Rascagneres, que s’està for-

mant a l’escola nacional de la 
policia a Lió, ha estat el pri-
mer representant del Princi-
pat que participa en aquest 
acte. Benjamí Rascagneres 
va obtenir la plaça de comis-
sari del cos de policia l’any 
passat.  

Rascagneres representa Andorra 
a la des� lada francesa

// AGÈNCIES

MEDI AMBIENT

Encamp descarta fer un segon 
abocador i renova el del Maià
El Comú d’Encamp ha decidit 
rescindir el contracte de con-
dicionament del terreny i de 
revegetació de l’abocador del 
Maià, adjudicat el 2007 a Tre-
balls Públics Montané, amb la 
intenció de presentar un nou 
plec de bases que no contempli 
la construcció d’un segon abo-
cador, tal com es va preveure en 
un principi. 

La rescissió del contracte, 
acordada en la passada sessió 
de consell de comú, s’ha dut a 
terme per desbloquejar els avals 
bancaris que s’havien fet en el 
seu moment tenint en compte 
la futura construcció d’un segon 
abocador de terres, al costat de 
l’actual al pic del Maià. La in-

tenció del Comú d’Encamp és 
preparar un nou plec de bases de 
cara a l’any vinent per contractar 
l’empresa que continuï el mante-
niment i l’arranjament de l’abo-
cador, però descartant la segona 

fase, que tenia com a objectiu 
habilitar-ne un segon. 

Actualment, com que el vo-
lum de desmunts s’ha reduït 
molt a causa de la baixada d’ac-
tivitat que ha patit el sector de 
la construcció, s’estima que amb 
les quantitats que rep l’abocador 
del Maià des de fa tres o quatre 
anys encara trigui a omplir-se 
entre deu i quinze anys. El còn-
sol menor del Comú d’Encamp, 
Jordi Torres, ha indicat que si 
bé durant els primers anys es va 
omplir molt ràpid, avui està al 
60% amb 500.000 metres cúbics 
de terres i en rep entre 30.000 i 
50.000 anualment. 
Agències // Encamp
@mes_andorra 

L’abocador del Maià.
  // COMÚ ENCAMP

POLÍTICA

Bartumeu acusa Forné i Pintat 
d’amagar pèrdues de la CASS
El president del grup parlamen-
tari socialdemòcrata, Jaume 
Bartumeu, va acusar ahir els 
governs liberals de Marc Forné 
i d’Albert Pintat de retenir la 
documentació sobre les inver-
sions de la Caixa Andorrana de 
Seguretat Social (CASS) que 
reclamava el Consell General.

Bartumeu, que va comparèi-
xer en seu parlamentària per fer 
una valoració de l’informe emès 
per la comissió de seguiment de 
les inversions i desinversions de 
la CASS des que es va crear l’any 
1993, va explicar que la comissió 
va ser informada de les desinver-
sions que van donar lloc a unes 
pèrdues de 35 milions d’euros, 
però no va disposar de la infor-
mació sobre les noves inversions 
fetes � ns al 2010. 

En aquest sentit, el president 
del grup socialdemòcrata va in-
cidir en el fet que durant el seu 
mandat com a cap de Govern van 
descobrir que la documentació 
que el 2004 havia tramès el pre-
sident del consell d’administració 
de la CASS al cap de Govern “ha-
via estat guardada en un armari i 
ni Marc Forné ni Albert Pintat la 
van trametre al Consell General”, 
malgrat que l’haguessin reclamat 
diverses vegades. 

Segons Bartumeu, “no va ser 

per oblit ni per error, sinó amb 
una clara voluntat de no fer arri-
bar la documentació”, ja que els 
informes contenien el que havia 
passat l’any 2001 i el 2002, durant 
els quals, tot i que les participaci-
ons directes en empreses havien 
passat a ser inversions gestiona-
des per tercers, hi va haver unes 
pèrdues de 17,8 milions d’euros. 
Concretament, l’informe apro-
vat recentment explica que les 
pèrdues es van localitzar en els 
comptes gestionats per BIBM 
amb uns rendiments negatius de 
2,8 i 10,7 milions d’euros, i Ame-

rican Express, amb una pèrdua 
de 4,3 milions. 

Davant d’això, el grup social-
demòcrata reclama un control 
i una vigilància per part del Go-
vern, per garantir que, atès que 
s’ha decidit donar per acabada 
la tasca de la comissió de segui-
ment del Consell, es mantingui la 
política d’inversions conservado-
ra. Bartumeu va indicar que “no 
sabem si el Govern està fent el se-
guiment d’aquesta qüestió, però 
sí que va retallant prestacions”.
Redacció / Agències // Andorra la Vella
@mes_andorra 

Jaume Bartumeu en la compareixença d’ahir.
  // T. M.

PARTITS

El PS veu “inevitable” la 
marxa enrere en l’heliport

El Partit Socialdemòcrata (PS) 
considera que l’executiu haurà 
de fer “inevitablement” marxa 
enrere en el projecte de cons-
trucció de l’heliport nacional al 
roc de Patapou.

Així ho va explicar ahir el 
president del grup parlamentari 
socialdemòcrata, Jaume Bar-
tumeu, que va assegurar que 
l’emplaçament escollit és “una 
barbaritat” i que l’estudi que 
s’ha encarregat per ampliar les 
garanties de seguretat s’ha fet 
per “disfressar la marxa enrere 
que el Govern haurà de fer in-
evitablement”, un cop avaluïn la 
di� cultat que tindran per qües-
tions legals per defensar-ho i 
guanyar davant dels tribunals. 

Així mateix, Bartumeu con-
sidera un “despropòsit” que el 
ministre d’Economia i Territo-
ri, Jordi Alcobé, “doni per fet 
que l’informe beneirà les seves 
decisions”, ja que és un proble-

ma quan un “se sent ungit de 
veritats revelades i creu que no 
es pot equivocar”.

D’altra banda, el grup parla-
mentari socialdemòcrata ha res-
post per carta a la tramesa d’in-
formació que la cònsol major 
d’Andorra la Vella, Rosa Ferrer, 
els va fer arribar sobre el tema 
del Patapou. En la missiva, Bar-
tumeu manifesta el suport del 
grup al recurs que ha interposat 
el Comú de la capital, i apro� -
ta per recordar que el PS està 
disconforme no només amb 
l’emplaçament, sinó també amb 
el tipus de concurs, ja que ente-
nen que no es pot licitar la cons-
trucció i gestió d’un heliport 
nacional a un privat. Per aquest 
motiu, en el marc de l’acció de 
control al Govern, ja fa mesos 
que qüestionen la legalitat de la 
qüestió.
Redacció/Agències // Andorra la Vella
@mes_andorra 

Vistes des del Patapou.
  // T. M.


